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Op 5 februari vond de conferentie Alles is gezondheid… 
plaats in Corpus Leiden. Het was de aftrap van een 
programma met een helder doel: Nederland aantoonbaar 
gezonder krijgen door meer in te zetten op preventie. 
Met meer aandacht voor gezondheid en vitaliteit in de 
omgeving waarin mensen leren, werken en wonen.

De dag bestond uit presentaties, interviews, workshops, 
beweegmomenten, de ondertekening van pledges (plech-
tige beloften) en nog veel meer. Dit verslag brengt de 
inhoud en energie van de dag in beeld. Als terugblik voor 
diegenen die erbij waren en als inspiratie voor alle an-
deren.



DEPRESSIE

DIABETES

ZWARE DRINKERS

LICHAMELIJK INACTIEF

ROKERS

OVERGEW
ICHT

10% 10% 48% 48%

34% 34% 0,8
mln

0,8
mln

1,2
mln

0,8
mln

23% 19%

+

Zes trends van nu tot 2030
We leven langer, maar 
onze gezondheid kan 
beter: niet roken, ma-
tig met alcohol, ge-
zond eten, voldoende 
bewegen, goed om-
gaan met stress. Als 
we ons beleid niet van 
nieuwe impulsen voor-
zien, heeft in 2030 
nog steeds bijna de 
helft van de bevol-
king overgewicht en 
stijgt het aantal dia-
betespatiënten tot 
1,2 miljoen.



Gezond zijn en blijven, dat wil 
iedereen. Gezondheid bepaalt 
voor een groot deel de kwaliteit 
van leven van onszelf als indi-
vidu en van onze maatschappij. 
Dat begint veel eerder dan in de 
spreekkamer van de dokter. Het 
begint bij een gezonde omge- 
ving en een gezonde leefstijl. 
Daar moeten mensen voor willen 
en kunnen kiezen.
 
Daarom hebben verschillende mi-
nisteries de krachten gebundeld. 
Want als het veilig is op straat, ga 
je sneller een rondje joggen. Je 
bent vaker buiten als er genoeg 
speelplekken zijn, of goede fiets-
paden. Maar de overheid kan het 
niet alleen. Want in de supermarkt 
moeten mensen voor goede pro-
ducten kunnen kiezen. Je moet 
veilig en gezond kunnen werken. 
Werkgevers, sportclubs, wel-
zijnswerk, bedrijfsleven, scholen, 
milieuorganisaties noem maar op, 

allemaal spelen zij een belangrijk 
rol. We zien dat er ontzettend veel 
goede ideeën leven in de samen-
leving.   

Met Alles is gezondheid… willen 
we een beweging op gang krijgen, 
want gezondheid van mens en 
maatschappij kan altijd nog beter. 
Sterker, het móét nog beter. Een 
beweging waarin iedereen inspi-
ratie krijgt om mee te doen en 
bij te dragen aan een gezonder 
Nederland. Want Alles is gezond-
heid… is van en voor iedereen. 
Maar niet vrijblijvend. We willen 
dat iedereen zijn verantwoordelijk-
heid pakt en ook daadwerkelijk 
waarmaakt. Er moeten resultaten 
worden geboekt. Daarom wer-
ken we met pledges – plechtige 
beloftes – waaraan partijen zich 
verbinden en waarover publiek 
verantwoording wordt afgelegd. 
Zo’n 50 organisaties hebben op  
5 februari 2014 een pledge onder-

tekend. Dit fotoverslag geeft een 
impressie.

Alles is gezondheid. De start-
conferentie was een begin, nu 
gaan we door. Wij willen nog veel 
meer organisaties binden, zodat 
we in 2016 inderdaad gezonder 
en vitaler leven, werken, wonen 
en naar school gaan. Sluit je aan 
en laten we samen zorgen voor 
een gezonde omgeving waarin 
gezond leven gewoon leuk en 
makkelijk is. 

De minister van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport
Edith Schippers

De staatssecretaris van Volks-
gezondheid, Welzijn en Sport 
Martin van Rijn

Start van een beweging



“Gezondheid is niet alleen iets 
van de zorg. Het gaat er om dat 
we voorkomen dat je bij de dok-
ter belandt, dan ben je al ziek. 
Gezondheid betekent daarom 
dat we ook moeten investeren in 
een gezonde schoolkantine, meer 
gymlessen, veilige infrastructuur 
gezonde voeding en een groen 
schoolplein. En het is ook niet 
iets van de overheid alleen. Het is 
van de hele samenleving.” Aldus 
minister Edith Schippers bij de 
aftrap van de conferentie.

Bart Kuppens van Unilever maak-
te tijdens het eerste deel meteen 
duidelijk dat Alles is gezondheid… 
ook andere partijen inspireert. Op 
de vraag waarom een bedrijf als 
Unilever wil minderen met zout 
en zoet, antwoordde hij scherp: 
“Unilever is begaan met de volks-
gezondheid van Nederland. Wij 
willen onze verantwoordelijkheid 
nemen en zullen vandaag ook 
een pledge tekenen.”

“Gezondheid 
is van de hele
samenleving”



“We willen de gezondheidsver-
schillen tussen sociale klassen 
verkleinen”, aldus staatssecretaris 
Martin van Rijn. “Daar moeten we 
echt meer aan doen. Door aan 
al die andere speerpunten, zoals 
depressie, alcohol en diabetes 

“Gezondheids- 
verschillen 
verkleinen”

te werken, moet dat lukken. En 
natuurlijk door het verhaal van 
Alles is gezondheid… te vertel-
len. Daarom ben ik ook blij dat we 
daar vanaf vandaag mee begin-
nen.”
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Ambitie: trends ombuigen
Gezondheid is kwali-
teit van leven, en 
draagt bij aan de 
economie en aan een 
vitale maatschappij 
waarin iedereen mee 
kan doen. Daarom wil 
Alles is gezondheid... 
de situatie significant 
verbeteren ten opzich-
te van de verwachte 
gezondheidstrends.



Carl Verheijen
Oud-Olympisch schaat-
ser, oud-wereldkampioen 
10 kilometer en ploegen-
achtervolging. Directeur van 
Gezondheidscentrum De 
Nije Veste. 
“Als het om gezondheid 
gaat, mis ik nog de pas-
sie die ik altijd in de sport 
vond. Ik probeer mensen te 
stimuleren hun gedrag te 
veranderen, zodat ze zelf 
gezondere keuzes gaan 
maken. Gezondheid zou 
hip moeten zijn. Dát wil ik 
faciliteren.”

Marlou van Rhijn
Winnaar Olympisch goud 
en zilver tijdens de Para-
lympische Spelen van 
Londen in 2013. Paralym-
pisch sporter van het jaar 
2013. 
“Sport wordt vaak als iets 
lastigs gezien, maar alles is 
mogelijk voor iedereen. Ik 
ben er destijds ook gewoon 
mee begonnen. Ik hoop dat 
mensen op dat gebied cre-
atiever worden. Ik doe dit 
vooral voor kinderen, ook 
kinderen met een beper-
king.”

Marjolijn Kamphuis
Ondernemer en medebe-
denker van Foodzy.com. 
“Meten is weten; inzicht 
in je gedrag via een app 
of internet zorgt ervoor 
dat je dat gedrag ook kunt 
veranderen. Ik wil graag 
bijdragen aan het op gang 
helpen van een beweging, 
waarbij mensen enthousiast 
raken om zelf actief gezon-
der te gaan leven, omdat ze 
inzicht hebben gekregen in 
hun gedrag.”

Juvat Westendorp
Acteur, danser en choreo-
graaf. Eigenaar van de 
Juvat Dance Academy. 
“Wat ik wil bereiken met 
het ambassadeurschap ligt 
dicht bij mijn eigen doel-
stelling: mensen en vooral 
kinderen inspireren om het 
beste uit hun leven te halen. 
Het dansen heeft mij in 
ieder geval veel zelfvertrou-
wen gegeven. Ik wil graag 
een voorbeeld zijn voor 
kinderen.”

Pi de Bruijn
Partner de Architekten Cie, 
bekend van onder andere 
Roombeek, Zuid-As en de 
Tweede Kamer. 
“Alles is gezondheid… is in 
feite een metafoor voor het 
leven zelf. Mijn motivatie 
is de verbinding te maken 
tussen welbevinden en ge-
zondheid, door van onderop 
te werken. De Enschedese 
wijk Roombeek is daar een 
mooi voorbeeld van. De wijk 
was verwoest, we hebben 
het samen met de bewo-
ners weer opgebouwd. Het 
is een wijk geworden waar 
mensen prettig wonen.”

Vijf ambassadeurs



In de gezondheidszorg is het 
belangrijk dat de focus verschuift 
van ziekte en zorg naar gezond-
heid en gezond gedrag. Alexan-
der Rinnooy Kan (voorzitter van 
de partijen van de Agenda voor 
de Zorg) en Diana Monissen (De 
Friesland Zorgverzekeraar) reali-
seren zich dat terdege en willen 
daar actief aan bijdragen. Beiden 
ondertekenden tijdens de con-
ferentie afzonderlijk een pledge. 
Doel: “Mensen weghouden uit de 
zorg en als ze erin zitten, ze er 
weer zo snel mogelijk uithalen”, 
aldus Rinnooy Kan. Monissen zag 
ook een maatschappelijke verant-
woordelijkheid en een maatschap-
pelijk nut voor zorgverzekeraars: 
“We hebben allemaal baat bij 
gezonde mensen.”

“Mensen 
weghouden
uit de zorg”

ZORG
Domein



Workshop ZORG

E-health en 
preventie
Vroegsignalering, online ano-
nieme preventie en digitale leef-
stijlmonitoring: Jorne Grolleman 
liet de kansen voor e-health op 
het terrein van preventie zien. Te 
beginnen met vroegsignalering. 
Er zijn veel online testen beschik-
baar die vroege signalering van 
klachten en ziekte mogelijk ma-
ken. Van problematiek als stress 
of overgewicht tot psychoses, 
boulimie en suïcide. Deelnemers 
aan de sessie stelden vragen als: 
Wat is een goede test? Wat doe 
je met de uitkomst van een test; 
ga je wel of niet naar de dokter? 
En ook: Hoe zuiver is het als een 
organisatie zowel de zelftest als 
een behandeling voor die stoornis 
aanbiedt?

   Online is anonieme preventie 
mogelijk. Veel mensen schamen 
zich voor hun probleem en gaan 
er niet mee naar de huisarts. 
Denk daarbij aan problematisch 
alcoholgebruik, eetproblemen, 
partnergeweld of seksualiteits-
problemen. Online preventie kan 
een uitkomst zijn.
   Tot slot digitale leefstijlmonito-
ring. Om te checken of je goed 
bezig bent voor je lichaam, kun je 
tegenwoordig een beroep doen 
op allerhande technologische 
snufjes. Denk aan de stappentel-
ler, de bloeddrukmeter, sensoren 
in je telefoon en een weegschaal 
met wifi. Leuk, maar is het ook 
nuttig? Met name de vraag of 
mensen met de nieuw verworven 
informatie ook daadwerkelijk ge-
zonder gaan leven, bracht tijdens 
de workshop een levendige dis-
cussie op gang.

Presentatie ZORG

Blijf beter!
Blijf beter! heet het boek van 
psychiater Bram Bakker. Hij 
schreef het uit verontwaardiging 
over het feit dat de zorg pas in 
actie komt als iemand al gezond-
heidsklachten heeft. Bakker stelt 
dat we in een reactieve 
gezondheidscultuur leven: de 
actie komt wanneer er al ge-
zondheidsklachten zijn. Daaraan 
voorafgaande signalen bij 
mensen, zoals slaapproblemen 
(een mogelijk signaal van drei-
gende ontregeling), worden niet 
goed opgepakt.

   De manier waarop mensen 
leven is de grootste voorspeller 
voor zorgconsumptie. Bakker 
vindt het belangrijk dat de ge-
zondheidzorg zich vooral richt 
op het voorkomen van ziekte in 
plaats van het behandelen ervan. 
Hoe komen we tot zo’n verander-
ing? Bijvoorbeeld door kinderen 
op de basisschool meer te laten 
bewegen. Bakker: “Als je bewe-
gen in een gepatenteerde capsule 
kon stoppen, was dit het meest 
succesvolle medicijn ter wereld.”



Workshop ZORG

Health Impact 
Bonds
Het idee achter de zogenaamde 
Health Impact Bonds is als volgt. 
Stel: een private initiatiefnemer 
heeft een aanpak voor een ge-
zondheidsprobleem ontwikkeld. 
Die aanpak gaat de overheid geld 
schelen, maar diezelfde over-
heid heeft geen budget om erin 
te investeren of wil het risico niet 
lopen. Private partijen willen dat 
wel, onder de voorwaarde dat de 
overheid bij gebleken succes de 
bespaarde kosten (deels) uit-
betaalt aan de initiatiefnemer en 
financiers. 

   In andere beleidsdomeinen 
wordt al volop met deze manier 
van financieren geëxperimen-
teerd. In Rotterdam loopt een 
project waar geld is geïnvesteerd 
in de aanpak van multi-probleem 
gezinnen. Hiermee kan de ge-
meente Rotterdam in vijf jaar 
dertig miljoen euro besparen. 
De Nationale Denktank verwacht 
dat deze nieuwe vorm van finan-
cieren innovatie en preventie kan 
bevorderen en rendement kan 
opleveren. Dat heeft potentie, 
vonden ook de deelnemers. 

Kijk voor meer informatie over de 
Health Impact Bonds op 
www.nationale-denktank.nl. 

http://www.nationale-denktank.nl




“Onderwijs is veel meer dan al-
leen taal en rekenen”, zei Fred 
Voncken van het ministerie van 
OCW, “het is ook sport, cultuur en 
expressie”. Op de vraag waarom 
er over die drie uur extra gym 
nu nog geen akkoord is, zegt hij: 
“Scholen kunnen er sowieso mee 
beginnen.”

De Twiske school is er duidelijk 
al mee bezig. Docente Nanette 
Winters: “Naast reguliere gym-
lessen aanbieden, letten we op 
de motoriek van de leerlingen. We 
hebben ook een motorisch reme-
dial teacher.” Het Twiske ontving 
ter plekke het vignet Gezonde 
School.

“Nu durf ik 
hier te staan”

SCHOOL
Domein

Mooiste succes van een beweeg-
programma kwam van studente 
Sacha Jansen van ROC Nijme-
gen. Wat er zo goed was aan de 
personal trainer en twee keer per 
week sporten? ”Als ik dat niet had 
gedaan, had ik het nooit gedurfd 
hier te staan.”



Gezonde scholen
Er zijn in Nederland inmiddels circa 100 basis- 
scholen zoals De Twiskeschool (foto) met het vig-
net Gezonde School. Ook ROC Nijmegen ontving 
als eerste ROC een vignet. 
Links op de foto Fred Voncken, projectdirecteur bij 
het ministerie van OCW.



Vignet 
Gezonde School
Basisscholen en MBO’s die struc-
tureel aan gezondheid werken 
kunnen het vignet Gezonde 
School aanvragen. Daarmee laten 
scholen aan leerlingen, leer-
krachten, ouders en anderen zien 
dat zij gezondheid op hun school 
belangrijk vinden. De meeste 
scholen besteden al op verschil-
lende manieren aandacht aan 
gezondheid. Met het vignet Ge-
zonde School brengt een school 
tot uitdrukking dat ze structureel 
aandacht aan gezondheid be-
steden en dat dit is opgenomen in 
het schoolbeleid. Met het vignet 
mag een school zich gedurende 
drie jaar Gezonde School noemen 
en het logo voeren.
 
www.gezondeschool.nl

Workshop SCHOOL

Gezonde 
Schoolpleinen
“Spelen is zo oud als de mens-
heid en een aangeboren be-
hoefte”, betoogt Rob van Gaal 
van Jantje Beton. Weg dus, met 
die saaie grijze tegelvlaktes die 
nog zo vaak een schoolplein 
moeten voorstellen. Een gezond 
schoolplein moet uitdagend zijn 
om te bewegen en te spelen. En 
groen, want dan wordt er crea-
tiever gespeeld. Het moet open 
en toegankelijk zijn, zodat het ook 
een buurtplein wordt. Kinderen 
hebben een belangrijke rol bij de 
inrichting en het onderhoud. En 
natuurlijk is een gezond school-
plein rookvrij.
   De doelstelling van Gezonde 
Schoolpleinen – een project van 
Jantje Beton, de onderwijsraden 
en het RIVM Centrum Gezond 
Leven– is om er tussen 2014 en 
2016 70 gezonde schoolpleinen 
bij te krijgen. Op 12 maart is de 

inschrijving voor aanvragen voor 
een Gezond Schoolplein ge-
opend. 
   De deelnemers aan de work-
shop dachten in groepjes mee 
hoe gemeenten en scholen ge-
holpen kunnen worden om ge-
zonde schoolpleinen te realiseren. 
Hun adviezen: benut het netwerk 
binnen de gemeente, geef duide-
lijk aan wat de voordelen zijn voor 
school en buurt en betrek kinde-
ren, ouders en omwonenden.
   Een andere groepje binnen de 
workshop mocht zelf bedenken 
hoe zo’n plein eruit kan zien. Het 
ideale plein is volgens hen: een 
levendig plein, met spannende 
verstophoekjes achter struiken, 
een koffietentje met terras voor 
ouders en buurtbewoners, een 
klimwand, een moestuintje, allerlei 
spelmateriaal en nog veel meer. 

http://www.gezondeschool.nl


Workshop SCHOOL

Gezonde 
schoolkantine
Minimaal 75% brood, groente en 
fruit in het aanbod: dat is een van 
de adviezen die de Schoolkantine 
Brigade van het Voedingscentrum 
geeft om tot een gezonde school-
kantine te komen. De Brigade 
bezocht in 2013 350 scholen en 
gaat het komend jaar bij nog eens 
450 scholen langs.
   Sommige scholen runnen hun 
eigen kantine, anderen werken 
met een externe partner. Voor de 
laatste groep bestaat het Hand-
vest Gezonder Voedingsaanbod 
op Scholen, waaraan de school-
cateraars zich in grote meerder-
heid hebben verbonden. Hierin 
spreken ze af toe te werken naar 
bovengenoemde criteria voor een 
gezonde schoolkantine. 

   Voor scholen die zelf verant-
woordelijk zijn voor het voe-
dingsaanbod in de kantine, is 
het interessant te weten of er 
ook geld verdiend kan worden 
met de Gezonde Schoolkantine. 
Amerikaans onderzoek laat zien 
dat een business case gemaakt 
kan worden voor gezonde voe-
ding. Veel heeft te maken met de 
presentatie: bijvoorbeeld gezonde 
voeding vooraan, in mooie scha-
len.
   Onder de deelnemers aan de 
workshop heerste optimisme: 
de verwachting is dat gezonde 
schoolkantines over vijf jaar ge-
woon een feit zijn.

Kijk voor meer informatie op
www.voedingscentrum.nl

Workshop SCHOOL

Test je leefstijl!
Studenten van de studie ’Life-
style, sport en bewegen’ (ROC 
Mondriaan) testten deelnemers 
op fitheid, body mass index (BMI) 
en andere gezondheidsaspecten, 
net als dat zij dat doen bij jonge-
ren. Voor deze tests gebruiken 
ze handknijpkrachtmeters, ver-
springbanen, weegschalen en 
andere apparaten. Daarnaast zijn 
er korte vragenlijsten over gebruik 
van drugs en alcohol, roken, voe-
ding, bewegen en seksualiteit. 
Na de test volgt direct een terug-

koppeling op het eigen gedrag, 
inclusief suggesties voor steun 
of verbetering. Op deze manier 
kan een school inzicht krijgen in 
leefstijl en gezondheid van zijn 
leerlingen. De individuele scores 
blijven vertrouwelijk. Leerlingen 
kunnen zichzelf aanmelden voor 
een verbeterproces en zijn dus 
zelf verantwoordelijk. En hoewel 
leerlingen meestal door de school 
worden gestimuleerd mee te doen 
aan de test, zijn ze daarna vaak 
zelf gemotiveerd om verder te 
gaan.

Kijk voor meer informatie op
www.testjeleefstijl.nl

http://gezondeschoolkantine.voedingscentrum.nl/nl.aspx
http://www.testjeleefstijl.nl


Workshop SCHOOL

Gezonde 
Kinderopvang
Nog voor school gaan veel kinde-
ren naar de kinderopvang. Ge-
zonde Kinderopvang als concept 
en aanpak staat nog in de kinder-
schoenen. In 2014 onderzoekt het 
RIVM  bij de sector en de ouders  
of er behoefte is aan eenzelfde 
soort aanpak als bij de Gezonde 
School, compleet met het bijbe-
horend vignet. De behoefte aan 
een concept binnen deze sector 

en handvatten voor een aanpak 
lijkt groot te zijn. Bovendien zijn 
ouders van kinderen in de leeftijd 
0 tot 4 jaar erg bezig met ge-
zonde voeding en veiligheid. De 
Gezonde Kinderopvang aanpak 
maakt dan ook een goede kans 
een grote vlucht te nemen. De 
Gezonde Kinderopvang aanpak 
is volgens de deelnemers van de 
workshop vooral bedoeld voor 
centra die meer willen dan de 
wettelijke vereisten zoals veilig-
heid en groepsgrootte en zich 
daarmee willen profileren.







Het Fitte Brein!
Oud-schaatskampioen Ard Schenk, neurobioloog en arts Dick 
Swaab en neuropsycholoog Erik Scherder (Vrije Universiteit Am-
sterdam) vertelden dat lichaamsbeweging niet alleen goed is voor 
je lijf maar ook onmisbaar voor een goede conditie van je brein. Dat 
we tegenwoordig steeds minder bewegen is volgens Scherder een 
zorgwekkende trend. 

@jacqvink #inspirerend wat een en-
thousiasme "@matthijsvdberg: Erik 
Scherder over bewegen en gezond 
ouder worden #aigezondheid"



Duurzame inzetbaarheid en 
gezond en veilig werken zijn 
voor minister Asscher belangrij-
ke onderwerpen, waarvoor het 
ministerie van Sociale Zaken & 
Werkgelegenheid al veel partijen 
bij elkaar heeft gekregen. Door 
de vergrijzing moeten we in de 
toekomst met minder mensen 
meer werk doen. Daarom is er 
de noodzaak om langer door te 
werken. Om dat te kunnen doen 
moeten we fit zijn en fit blijven. 
Zoals bij de Technische Unie, 
waar werknemers 15 kilometer 
per dag lopen met opgeteld 1.000 
kilo aan bestellingen. Unit leader 
Joke Buitelaar: “Daarom zijn er 
vijf coaches in gezet, om onze 

Fit aan de slag

WERK
Domein

mensen te begeleiden bij de 
manier waarop ze hun werk uit-
voeren.” Logisch, vindt ook direc-
teur Bart Schoonewoerd: “Onze 
belangrijkste arbeidsmiddelen, dat 
zijn onze mensen zélf.”  
Minister Asscher roept werk-
gevers en werknemers op om, net 
als bij de Technische Unie, werk 
te maken van goede arbeidsom-

standigheden en het versterken 
van de inzetbaarheid van werkne-
mers. “We moeten voorkomen dat 
mensen op hun werk afknappen. 
Dat vergt ook een verandering in 
de cultuur op de werkvloer om za-
ken als bijvoorbeeld werkdruk met 
elkaar bespreekbaar te maken.”



Workshop WERK

Werken met 
een chronische 
aandoening
Hoe blijf je aan het werk met een 
chronische aandoening?
Willem Dollekamp is directeur 
van een bedrijf dat plastic vlees-
verpakkingen produceert. Om de 
discussie tijdens de workshop 
op gang te krijgen, poneerde hij 
de volgende stelling: “Een peri-
odiek arbeidsgezondheidkundig 
onderzoek (PAGO) zou verplicht 
moeten worden voor werkne-
mers”. Met zo’n stelling krijg je 
de tongen wel los. Deelnemers 
discussieerden over een harde 
versus zachte aanpak, zelfregie 
en de rol van eerste- en tweede-
lijnszorg. Ook stelden deelnemers 
vragen: hoe krijg je als werkgever 

chronisch zieke werknemers mee, 
zonder al te veel de regie over te 
nemen? Mag de werkgever zich 
bemoeien met de gezondheid van 
een werknemer? Kan hij/zij zich 
niet beter richten op de oorzaken 
van gezondheidsproblemen? 
Moet je mensen niet al hebben 
bereikt voor een test überhaupt 
ter sprake komt? 
   De deelnemers concludeerden 
dat het belangrijk is steeds het 
doel voor ogen te hebben: werk-
nemers met een chronische aan-
doening aan het werk te houden. 
Daarvoor is een bedrijfscultuur 
gewenst waarin het vanzelf-
sprekend is om alles met elkaar te 
bespreken, ook als je ondersteu-
ning nodig hebt om aan het werk 
te blijven, ondanks een aandoe-
ning.

Workshop WERK

Uitkerings-
gerechtigden 
met psychische 
problemen
Niet de psychische aandoening 
staat centraal, maar de cliënt 
met zijn mogelijkheden. Dat is 
de stellige overtuiging van het 
Vroege Interventie Psychose 
team Amsterdam (VIP-team). 
“Wij leren mensen in te zien dat 
zij meer zijn dan alleen maar de 
diagnose ‘psychisch ziek’. Deze 
mensen hebben ook talenten”. 
De methodiek waarmee het VIP-
team werkt, heet IPS Supported 
Employment. Door in te zetten 
op werk werkt men gelijk aan het 
herstel van de cliënt. De uitstroom 

naar de arbeidsmarkt en het 
herstel zijn bovendien duurzaam. 
Maar liefst 60% van de cliënten 
van VIP Amsterdam heeft werk of 
slaagt er zelfs in een studie met 
succes af te ronden.
   Onder de deelnemers leefde 
onzekerheid. Een werkgever zegt 
af te haken op de administratieve 
rompslomp. Ook geven sommige 
werkgevers toe dat ze het eng 
vinden iemand met een psy-
chische aandoening in dienst te 
nemen. VIP begrijpt deze angsten 
en benadrukt dat goede voorlich-
ting en begeleiding noodzakelijk is 
om de beeldvorming bij te stellen. 
“Wij zijn er niet alleen voor de 
cliënt, maar ook voor de werk-
gever.”



Minder zittend werken
Bewegen terwijl je kantoorwerk doet. Met een 
deskbike onder je bureau kun je bellen, typen, 
mailen én tegelijkertijd calorieën verbranden. De 
effecten zijn niet alleen op lange termijn merkbaar;  
staand en bewegend werken zorgt er al meteen 
voor dat je fitter en effectiever wordt.



Workshop WERK

Jong geleerd, 
oud gedaan
In de workshop stond de vraag 
centraal of we jongeren al in het 
onderwijs kunnen leren hoe ze 
zich op het werk veilig kunnen 
gedragen. MBO-Raad, Inspectie 
Sociale Zaken en Werkgelegen-
heid en ROC Twente en VSO-
school De Hoge Brug Rotterdam 
gingen samen met de deelnemers 
op zoek naar het antwoord.
   Kees der Weduwe en Pieter 
Iedema hebben namens de MBO-
raad een inventarisatie ‘veilig 
en gezond werken in het mbo-
onderwijs’ gedaan. Daar blijkt uit 
dat MBO-instellingen lessen over 
veiligheid verschillend invullen. 

Wat er moet gebeuren is vaak 
globaal omschreven. Maar er zijn 
goede voorbeelden beschikbaar, 
bijvoorbeeld op Veiligheid.nl. Die 
moeten bekend gemaakt en ver-
spreid worden. 
   In de workshop gaf Gerald 
Oude Alink (projectleider Gezonde 
School bij het ROC van Twente) 
aan dat de Gezonde School een 
goede plek kan zijn voor de ver-
spreiding van de boodschap dat 
veilig werken een kwestie is van 
Jong Geleerd Oud Gedaan. Wil je 
er binnen je school aan werken, 
overweeg dan deze tips: 
• Begin klein en laat het groei-

en. Werk bottom up, vanuit 
de behoefte van leerlingen en 
medewerkers.

• Vind en benut ambassadeurs, 
bijvoorbeeld door teamcoör-

dinatoren een thema te laten 
adopteren.

• Vertrouw in het project en laat 
zien wat je goed doet.

De deelnemers van deze work-
shop hebben afgesproken verder 
met elkaar op te trekken, met als 
doel veilig en gezond werken op 
scholen een stap verder te bren-
gen.



Workshop WERK

Vitaliteitsinter-
venties op de 
werkvloer
Werknemers die slanker, fitter en 
gezonder zijn. Krijg je dat voor el-
kaar met interventies? Het RIVM 
probeert die vraag systematisch 
te beantwoorden door de effecti-
viteit van interventies onafhanke-
lijke te beoordelen. Waar moeten 
we aan denken als het om effec-
tieve interventies gaat?
   Kees Schotsman van de TU 
Delft zei tijdens de workshop dat 
hij vitaliteitsinterventies voor de 
medewerkers van de TU belang-
rijk vindt. Hij is enthousiast over 
het meerjarige Health Coach Pro-
gram van Luuk Simons van de TU 
die deze interventie ontwikkelde. 
Medewerkers van de TU worden 
hierbij begeleid en gemonitord. 
De resultaten zijn indrukwekkend:
• Gezonder gedrag (voeding, 

beweging, mentaal). Ook na 12 
maanden.

• 98% Deelnemers raadt het 
programma aan. 

• De lichamelijke veranderingen 
na 12 maanden: gewicht -3%, 
cholesterol -5%, LDL choleste-
rol -7%, suiker -6%, bloeddruk 
-4%/-5%.

• 75% is fitter na 12 maanden, 
45% is productiever (werk & 
privé).

• Gemiddeld 3 weken productivi-
teitswinst per persoon per jaar 
(verzuim en presenteïsme).

Een andere effectieve interventie 
komt van Achmea. Lotte Mint-
jes van Achmea is van mening 
dat een financiële prikkel helpt. 
Ze heeft medewerkers met een 
coach en een 26 weken durend 
programma in Achmea Health 
Centra slanker, fitter en gezonder 
gekregen. De afspraak was dat 
medewerkers alleen betalen als 
ze de doelstelling niet halen. De 
eerste evaluatie is veelbelovend.

Erkende interventies zijn te vinden 
in de interventiedatabase op
www.loketgezondleven.nl

http://www.loketgezondleven.nl/werk/gezondheidsbeleid-uitvoeren/activiteiten-kiezen/interventieoverzicht-werk/.


Workshop wijk
Geanimeerde discussie over de samenwerking in 
de wijk tussen gemeenten en zorgverzekeraars.



De Utrechtse wethouder Victor 
Everhardt wil meer gezondheid in 
de wijk bereiken via buurtteams, 
waarin de generalist een belang-
rijke plek heeft. Een generalist 
die de ruimte krijgt om de slimste 
oplossing te vinden. Zijn collega 
Bert Frings, wethouder in Nijme-
gen legt uit hoe je dat kunt doen: 
“Dertig procent van de mensen 
die bij de huisarts komen is niet 
ziek, maar heeft een probleem. 
Dat lossen we nu vaak medisch 
op: met pillen of GGZ. Terwijl het 
welzijnsvragen zijn, bijvoorbeeld 
over schulden. Het kan dus slim-

“Goed welzijnsantwoord op zorgvraag”

WIJK
Domein

mer. Daarom is de samenwerking 
met een zorgverzekeraar ook 
zo belangrijk: als wij een goed 
welzijnsantwoord hebben op een 
zorgvraag, levert dat beide partij-
en winst op.”
   Die gezamenlijke aanpak in de 
wijk is ook waar wethouder Eric 
van der Burg van Amsterdam mee 
bezig is: “Het gaat om een totaal 
aanpak van de verschillende wet-
houders die over zorg en welzijn, 
wonen, verkeer, enzovoort gaan. 
Daarbij moeten we niet bang zijn 
heilige huisjes omver te schop-
pen.” Ook als het om de aanpak 
van obesitas gaat, is Amsterdam 

voortvarend: “152 van onze 202 
scholen scoort op gezondheid 
slechter dan  het landelijk gemid-
delde, dus gaan we de school-
pleinen opknappen én de wijken 
waarin die scholen liggen veiliger 
maken, zodat kinderen meer bui-
ten kunnen spelen.” 



Workshop WIJK

Collectieve 
zorgverzekering 
als pijler onder 
preventie
Hoe kunnen gemeenten en 
zorgverzekeraars samen werken 
aan preventie? Daar ging het 
in de workshop over collectieve 
zorgverzekeringen en preventie 
om. Het Bureau BS&F verzorgde 
deze workshop. Dit bureau 
helpt gemeenten afspraken te 
maken met zorgverzekeraars, 
zodat er een zo goed mogelijk 
(gezondheids)zorgaanbod komt 
voor kwetsbare mensen (sociale 
minima). Onderdeel van een 
dergelijk collectief aanbod kan 
bijvoorbeeld een beweeginterven-
tie zijn. Zo heeft de GGD Hollands 
Midden samen met BS&F, een 

zorgverzekeraar en de gemeente 
een beweegprogramma voor 
sociale minima met overgewicht 
opgesteld. Uiteindelijk doel 
daarvan is dat iedereen aan het 
reguliere sportaanbod binnen de 
gemeente deel kan nemen, zodat 
het duurdere beweegaanbod 
in de zorg overbodig wordt. Als 
gemeenten en zorgverzekeraars 
op deze manier samen afspraken 
maken, wordt het mogelijk tegen 
dezelfde kosten een effectiever 
en beter aanbod te hebben voor 
mensen met een laag inkomen. 

Workshop WIJK

Gezonde 
wijkaanpak
Een stevig netwerk van zorg- en 
andere professionals in de wijk, 
meer mensen die bewegen, 
zorgkosten die met 10% gedaald 
zijn en minder doorverwijzin-
gen naar de tweede lijn. Sabina 
Quak lichtte toe hoe preventie via 
maatwerk per wijk tot resultaat 
kan leiden. Ze sprak over de 
Utrechtse wijk Overvecht, waar de 
gemeente Utrecht en zorgverzek-
eraar Achmea al zes jaar aan die 
vorm van preventie werken en 
waar goede resultaten behaald 
worden. Achmea registreert de 
zorgkosten in de wijk, en de GGD 
voert gezondheidspeilingen uit. 
In de volgende fase zetten de 
partijen in op bestendiging van de 
geboekte resultaten. 
   Ook Den Haag is in bewe-
ging gekomen. Letterlijk. Want 

47% van de Hagenaars is te dik, 
waarvan 14.000 kinderen tussen 
de drie en zestien jaar. Jongeren 
Op Gezond Gewicht (JOGG) 
verbindt activiteiten die er al 
waren en is aanjager van nieuwe 
ideeën. De projectleider vertelde 
hoe belangrijk het is om goed te 
luisteren naar wat de mensen in 
de wijk willen. Zo is er bijvoor- 
beeld een waterdag met 
spelletjes. Ook is er een sport-
moment voor meisjes, omdat 
die soms zonder jongens willen 
sporten. Vanuit de toehoorders 
kwamen extra suggesties. Bijvoor-
beeld: geef mensen die betrokken 
zijn bij het project een camera in 
handen. Laat ze trots vertellen 
en resultaten die voor hen van 
betekenis zijn in beeld brengen. 
   Andere wijken tonen veel be-
langstelling voor de aanpak. Zij 
kunnen putten uit de ervaringen 
van Utrecht, Den Haag en andere 
steden.
www.loketgezondleven.nl
www.jogg.nl
Gezonde Wijkaanpak

http://www.loketgezondleven.nl/gemeente-en-wijk/gezonde-wijk
http://www.jogg.nl
http://www.experimentgezondewijk.nl/gezondewijk/eboek/eboekgezondewijk.pdf


Workshop WIJK

Lokale aanpak 
gezondheids-
achterstanden
Gezondheidsachterstanden ver-
gen een lokale aanpak. Maar wat 
werkt er wel en wat werkt er niet? 
Welke aanpak hebben gemeenten 
en hoe kunnen we dat uitbreiden 
naar andere wijken en gemeen-
ten? En wat is er nodig om die 
lokale aanpak landelijk te stimule-
ren en te ondersteunen? 
De stemming zat er goed in bij 
deze workshop van Platform 31 
en Pharos. Dat lag ook voor de 
hand: de deelnemers waren blij 
met de aandacht die Alles is ge-
zondheid… heeft voor sociaaleco-
nomische gezondheidsverschil-
len. En die deelnemers waren 
behoorlijk divers: huisartsen, 

GGD-medewerkers, wetenschap-
pers, studenten, zorgverzeke-
raars, de Fietsersbond, enzovoort. 
VWS gaf aan dat nog in 2014 het 
stimuleringsprogramma GIDS – 
Lokale aanpak Gezondheidsach-
terstanden - van start gaat als een 
van de acties van het programma 
Alles is gezondheid... 
   De deelnemers keken tijdens 
de workshop vanuit verschillende 
perspectieven (bewoner, profes-
sional, beleidsmaker) naar: wat 
is er nodig en wat juist niet om 
de sociaaleconomische gezond-
heidsverschillen aan te pakken? 
Er kwamen herkenbare sugges-
ties naar voren, zoals langdurige 
financiering en geen korte pro-
jecten. Ook de oproep om het 
in coproductie met de bewoners 
te doen. De suggesties uit deze 
workshop krijgen een plaats in 
de opzet van het stimuleringspro-
gramma GIDS. 

Workshop WIJK

Gezond 
ontwerp
Een gezonde leefomgeving 
verleidt tot gezonder gedrag. 
Aan de hand van tien gezonde 
steden schetsten TU Eindhoven, 
gemeente Amsterdam, en de 
ministeries van VWS en Infra-
structuur & Milieu hoe we tot een 
gezond ontwerp van onze steden 
kunnen komen. Leefstijlkeuzen 
maken mensen weliswaar gro-
tendeels zelf, maar de inrichting 
en vormgeving van hun leefom-

geving dragen flink bij aan hun 
(bewegings)gedrag en gezond-
heid. Deelnemers uit de workshop 
vonden zelfs dat er een verplichte 
verbinding moet komen tussen 
gezondheidsprofessionals en 
stedenbouwkundigen. Uiteraard 
kwamen er ook allerlei praktische 
ideeën naar boven, zoals een 
witte roeibotenplan, doe groen 
voor ouderen en moestuinen 
tegen depressie. Maar de basis 
is toch wel: zorg via de inrichting 
van de stad dat bewegen (lopen, 
fietsen, skaten, etc.) de makke-
lijke en logische keuze is.

Kijk voor meer informatie op de 
Gezond Ontwerp Wijzer

https://www.atlasleefomgeving.nl/web/gow


Groene Tafel

De natuur op de agenda van de 
gezondheidssector. Dat was de 
ambitie van de deelnemers aan 
de tweede Groene Tafel Gezon-
der door groen, die gehouden 
werd tijdens de startconferentie 
van Alles is gezondheid… Het 
gesprek was een vervolg op de 
eerste groene tafel over dit onder-
werp tijdens de Natuurtop in 2013. 
Deelnemers waren vertegenwoor-
digers uit de zorg en natuursector: 

RIVM, GGD Hart voor Brabant, 
NPCF, De Friesland Zorgverze-
keraar, Vitura, Staatsbosbeheer, 
stichting wAarde en de ministeries 
van VWS en Economische Za-
ken. Deze ambitie om natuur  op 
de agenda van de gezondheids-
sector te zetten zal opgenomen 
worden in de Natuurvisie van het 
kabinet, die begin april van dit jaar 
verschijnt.



Natuur voorschrijven
Natuur op de agenda bij de 
gezondheidssector: hoe bren-
gen we die ambitie in de prak-
tijk? Bijvoorbeeld door regionale 
initiatieven te ontwikkelen waar-
bij patiënten, zorgverleners en 
natuurorganisaties aan elkaar 
worden verbonden. Artsen en 
patiënten worden zich zo bewust 
van de mogelijkheden die natuur 
voor een betere gezondheid biedt. 
Twee deelnemers konden daar 
goede voorbeelden van geven. 
Bert van Helvoirt (Vitura - winnaar 
van de Groenfonds Natuurprijs 
2013) hield een ‘pitch’ over zijn 
groene medicijn en samenwerking 
met de afdeling oncologie van 
de Universiteit van Tilburg. Hugo 
Backx (GGD Hart voor Brabant) 
bepleitte de wenselijkheid van 
een opleidingsmodule over het 
‘voorschrijven van natuur’ door 
artsen en praktijkondersteuners 
van de huisarts (POH’s). 

Afspraken en ondersteuning
Er was duidelijk veel enthousi-
asme bij de deelnemers. En de 
wil om verbindingen te leggen 
en concrete projecten uit te gaan 
voeren. Daarom werden er af-
spraken gemaakt om elkaar te 
ondersteunen. Bijvoorbeeld bij 
het onderzoek dat op verzoek van 
VWS en EZ wordt uitgevoerd door 
RIVM en Alterra.

Massaal beweegevenement 
voor ouderen
Bijzonder moment was ten slotte 
de ondertekening van de pledge 
voor het programma Alles is ge-
zondheid…: De Friesland Zorg-
verzekeraar en Staatsbosbeheer 
gaan samen met It Fryske Gea 
op 24 mei een evenement orga-
niseren waarbij 1.500 ouderen 
een passend beweegprogramma 
in de natuur krijgen aangeboden. 
Het is de intentie dit evenement 
jaarlijks op verschillende locaties 
te herhalen.

De volgende Groene Tafel wordt 
in Friesland gehouden. Het 
initiatief daarvoor kwam van 
Diana Monissen van De Friesland 
Zorgverzekeraar. 

Groene tafel



Pledges

Organisaties die willen bijdragen 
aan de doelstellingen van Alles is 
Gezondheid… kunnen dat ken-
baar maken via het ondertekenen 
van een pledge, een plechtige 
belofte. Een organisatie onder-
schrijft in de pledge de brede 
aanpak gericht op preventie en 

laat daarnaast zien via welke con-
crete activiteiten ze zal bijdragen. 
Een organisatie die een pledge 
heeft getekend, mag zich partner 
van het programma noemen. Op 
de foto Inge de Weerdt die een 
pledge tekent namens Expeditie 
Duurzame Zorg. Ook een pledge tekenen? Kijk op 

www.allesisgezondheid.nl

http://allesisgezondheid.nl/Doe_mee_en_teken_een_pledge


“Wij, KNVB, zullen de impact van 
Alles is Gezondheid... verbreden 
en verdiepen door in te zetten 
op vitale, duurzame en gezonde 
voetbalverenigingen … [ook] 
om niet-voetballers in beweging 
te krijgen door het beschikbaar 
stellen van faciliteiten (velden, 
coaches, materialen en organisa-
tie clinics). Onder de noemer De 
Gezonde Voetbalkantine stimule-
ren we onze verenigingen om ge-
zonde alternatieven toe te voegen 
aan het huidige assortiment van 
eten en drinken…”

“Wij, de partijen in de Agenda 
voor de Zorg, nemen ons voor 
nieuwe verbindingen tot stand 
te brengen tussen werkgevers, 
werknemers en het zorgveld, met 
name bedrijfsartsen en bedrijfs-
verpleegkundigen...”

“Ja, wij AWVN, willen een bijdrage 
leveren door in cao’s aandacht 
te vragen voor duurzame inzet-
baarheid bijvoorbeeld door meer 
ruimte voor individuele maat-
werkafspraken over onderwerpen 
als opleiding en ontwikkeling, 
werktijden, aandacht voor ar-
beidsomstandigheden en leef-
stijl…”

“Wij, Vereniging Sport en Ge-
meenten, NOC*NSF, NISB en 
ZonMw, zullen de impact van 
Alles is gezondheid... verbreden 
en verdiepen door … in de peri-
ode van 2014 tot en met 2016 als 
de uitvoeringspartners van het 
Programma Sport en Bewegen 
in de Buurt specifiek in te zetten 
op het versterken van de kennis 
en vaardigheden van de beoogde 
2900 fte Buurtsportcoaches in de 
ruim 370 deelnemende gemeent-
en, gericht op preventie…”

“Ja, wij Menzis, zijn ambassadeur 
voor mantelzorg. Dit betekent dat 
wij ons inzetten om een mantel-
zorgvriendelijk arbeidsklimaat in 
Nederland te promoten. Daar-
naast bieden we ondersteuning 
aan werkende mantelzorgers én 
werkgevers...”



• Achmea Divisie Zorg en 
Gezondheid 

• Agenda voor de Zorg, veertien 
vertegenwoordigers van consu-
ment, patiënten, zorgaanbieders, 
zorgverleners en zorgverzeker-
aars

• Algemene Werkgeversvereniging 
Nederland (AWVN)

• Alliantie gender en gezondheid
• Arbouw, kennis en service-insti-

tuut voor gezond en veilig werken 
in de bouwnijverheid

• Artsen Jeugdgezondheidszorg 
Nederland (AJN)

• Bureau BS&F
• Centrum Werk Gezondheid
• Corpus ‘reis door de mens’
• Expeditie Duurzame Zorg, pu-

bliek private samenwerking 
van de Nederlandse Diabetes 
Federatie, CZ, Novo Nordisk en 
Rabobank

• NEC Nijmegen, De Graafschap 
en BV Vitesse 

• KNVB
• Menzis
• Nationale Hoorstichting
• Nederlands Huisartsen Genoot-

schap (NHG)
• Nederlandse Vereniging voor 

Arbeids- en Bedrijfsgeneeskunde 
(NVAB)

• Nederlands Normalisatie-instituut 
(NEN)

• Gemeente Nieuwegein, de vier 
Gezondheidscentra, welzijnsor-
ganisatie MOvactor, bibliotheek 
De Tweede verdieping en SurPlus 
fysiotherapie

• Nederlands Instituut voor Sport 
en Bewegen (NISB)

• NPHF Federatie voor Gezondheid
• Organisatie voor Vitaliteit, Acti-

vering en Loopbaan (OVAL)
• Pharos
• Platform 31
• Rijksoverheid
• Rijksinstituut voor Volksgezond-

heid en Milieu (RIVM)
• Staatsbosbeheer, De Friesland 

Zorgverzekeraar en It Fryske Gea
• Stichting Lezen & Schrijven
• Stichting van de Arbeid
• Stigas, samenwerkingsverband 

van werkgevers- en werknemers-
organisaties in de agrarische en 
groensector

• TU Delft
• Unilever
• Vakbonden FNV, CNV en MHP
• VeiligheidNL
• Vereniging Sport en Gemeenten 

(VSG), NOC*NSF, NISB en ZonMw
• VGZ en de deelnemende ge-

meenten
• Voedingscentrum

De pledges die op de startconferentie zijn getekend.

Ja, wij gemeente Nieuwegein, vier 
gezondheidscentra, MOvactor, 
bibliotheek De Tweede verdieping 
en Surplus willen ons verbinden 
aan Alles is gezondheid… door 
het verbinden van zorg en welzijn 
via wijkteams. We willen dichter 
en sneller bij de inwoners zijn. 
Door een wijkgerichte aanpak 
en te investeren in verschuiving 
van individu naar een collectieve 
aanpak in de wijk, door vrijwil-
ligers een grotere rol te geven en 
eerder problemen te signaleren 
en daarop te acteren. We ver-
wachten daarbij een afname van 
individuele zorg- en welzijnskos-
ten...”

“Ja, wij Stichting Lezen & Schrij-
ven, werken actief samen met 
diverse partners in de gezond-
heidszorg, zoals ziekenhuizen, 
huisartsen en jeugdgezondheids-
zorg om te werken aan een meer 
geletterde samenleving, als een 
randvoorwaarde voor een gezon-
de samenleving...”



Slotdans
Ambassadeur Juvat Westendorp gaf de deelne-
mers aan het slot een korte dansles.

@annelies_a Aaaaaaaaaaaaaaah! 
Net gedanst met Juvat van sytycd!!!! 
Met nog 300 anderen, maar toch. 
#aigezondheid



Impressie plenaire start met onder 
meer minister Edith Schippers, de 
ambassadeurs, Alexander Rin-
nooy Kan en Diana Monissen.

Impressie plenaire deel over 
school. Met Fred Voncken, de 
Twiske School en ROC Nijmegen.

Impressie plenaire deel over werk. 
Met minister Lodewijk Asscher, 
De Technische Unie en vertegen-
woordigers van werkgevers en  
vakbonden.

Impressie plenaire deel over 
wijken. Met wethouders uit Am-
sterdam, Utrecht en Nijmegen, en 
zorgverzekeraar VGZ.

@workbooster Lodewijk 
Asscher over het belang 
van een gezonde werkvloer 

#preventie #aigezondheid #duur-
zameinzetbaarheid

@FianneBremmer Gezonde wijk 
Overvecht in Utrecht werkt! Ge-
meente en zorgverzekeraars werken 
samen, zorgkosten dalen #aigezond-
heid

@AIgezondheid Een danser, buurt-
coach, topsportster, architect en een 
directeur. De vijf ambassadeurs van 
#aigezondheid.

@DanishTea Juvat en bladebabe 
Marlou boren creativiteit aan. Zeker 
bij de jeugd. Mooie ambassadeurs 
#aigezondheid

@GezondeSchoolNL Gefeliciteerd 
basisschool Twiske met ontvangst 
125e vignet Gezonde School voor 
basisonderwijs #aigezondheid.

@LindaDap @MarcelCGL #aige-
zondheid trending!

@FitMondriaan Interessante nieuw-
tjes op de conferentie #aigezondheid 
@EdithSchippernl staat open voor 
vragen…

@nhgnieuws NHG ondertekent Na-
tionaal Programma Preventie

@MStiggelbout @Ton_Dr @nhg-
nieuws initiatief van wandelende 
huisarts uit Twente kans om landelijk 
uit te rollen. Simpel, goedkoop, en 
haalbaar :-)

@Hansloopt @Tond_Dr @MStig-
gelbout @nhgnieuws In woerden 
wandelen Parkinsonpatienten bij 
deskundige wandeltrainers in contact 
met fysiotherapeuten… #nw

@NiekJWA Rinnooy Kan van Agenda 
van de Zorg bij congres #aigezond-
heid. Preventie loont, preventie 
moeten we doen

@DanishTea Juf Tineke die plezier 
en mogelijkheden aanboort als buurt-
sportcoach. Mooi voorbeeld voor 
#aigezondheid

@itsmylife Naast genoeg #bewegen 
is #gezonde #voeding eveneens 
belangrijk! #aigezondheid geeft het 
goede voorbeeld!

https://www.youtube.com/watch?v=1ihwsubM1e0
https://www.youtube.com/watch?v=3HfD3sH5qjw
https://www.youtube.com/watch?v=0dvRmu_w4UA
https://www.youtube.com/watch?v=rEiRiDe8c2A


De startconferentie heeft een 
mooie impuls gegeven aan Al-
les is gezondheid... Wat hoop je 
vast te houden?
“Wat ik in ieder geval vast wil hou-
den is de dynamiek en energie 
die in de dag zat! Dat staat sym-
bool voor de beweging die Alles is 
Gezondheid… wil zijn. De breedte 
van de aanpak – gezondheid in al 
zijn verschillende facetten – werd 
door iedereen onderschreven en 
gewaardeerd. Het leidde tot veel 
nieuwe ontmoetingen met fris 
elan. Als we die dynamiek en dat 
elan drie jaar kunnen volhouden, 
dan worden die vele druppels een 
enorme golf!”

Uit de startblokken! 
Hoe verder? 
Vooruitblik met Lejo van der Heiden, programmaleider 
Alles is gezondheid… van het ministerie van VWS

Hoe gaat het verder met de 
pledges?
“De pledges die nu getekend 
zijn, zijn nog maar het begin. Er 
komen er nog veel meer bij. Dat 
houdt pas op na de laatste dag 
van het programma of wanneer 
alle organisaties en onderne-
mingen die zich met gezondheid 
bezig-houden verbonden zijn met 
het programma. Whatever comes 
first! We gaan opdracht geven 
voor een monitoringsprogramma 
en rapporteren daar jaarlijks over. 
Alle ondertekenaars van pledges 
hebben ook aangegeven dat ze 
bijdragen aan die monitoring. Het 
moet ook een thema worden op 
de jaarlijkse conferentie.”
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Aan alle pledgeondertekenaars 
is gevraagd of het programma 
zich in eerste instantie moet 
richten op 2016, of meteen al 
moet kijken naar 2020. Wat wa-
ren de antwoorden?
“De antwoorden waren zo onge-
veer fifty/fifty. Het ene deel zegt: 
”Gezondheid is iets van lange 
adem en je moet daarom nu al 
een langjarig programma aan-
kondigen”. Het andere deel zegt: 
“Laten we nu eerst maar eens 
deze eerste drie jaar bekijken of 
deze manier van (samen)werken 
vruchten afwerpt, dan kunnen we 
daarna altijd besluiten om geza-
menlijk verder te gaan”. Ik ben 
warm voorstander van die laatste 
opvatting. Als het ons lukt om drie 
jaar lang het enthousiasme vast 
te houden dat we nu gegenereerd 
hebben, komt dat vervolg of dat 
langere programma vanzelf.” 

Je noemde het monitorings-
programma. Wat gaat Alles is 
gezondheid… de komende tijd 
nog meer doen?
“We gaan de structuur van het 
programma verder opzetten, 
inclusief een in te stellen platform, 
inspiratiegroep en programma-
bureau. We gaan nieuwe partijen 
benaderen om zich ook te verbin-
den met het programma. En we 
gaan het programma nog meer 
bekendheid geven door inzet van 
onze ambassadeurs, door ge-
richte communicatie (onder meer 
via de website en social media) 
en door het organiseren van veel 
bijeenkomsten.”  

Wat zijn de eerstvolgende 
mijlpalen?
“Naast de start van het program-
mabureau, is dat het eerste voort-
gangsverslag dat naar de Tweede 
Kamer en naar maatschappelijke 
partijen gaat. En natuurlijk de 
eerste voortgangsconferentie, vol-
gend jaar. En als ik in resultaat-

termen denk: de 100ste pledge, 
het vijftigste optreden van een van 
onze ambassadeurs, de 250ste 
school met een vignet gezonde 
school.” 

Hoe gaat het programma- 
bureau er uit zien?
“Het wordt een klein program-
mabureau van een paar men-
sen, bemenst door verschillende 
partners. We plaatsen het buiten 
Den Haag. Het gaat geen eigen 
projecten beginnen, maar heeft 
vooral een aanjagende en en-
thousiasmerende functie. Het 
heeft drie hoofdtaken. Ten eer-
ste verbindingen leggen tussen 
partners en domeinen, zodat 
gezamenlijk en integraal werken 
wordt gestimuleerd. Ten tweede 
de uitvoering van het programma 
aanjagen, inclusief de pledges 
van de partnerorganisaties. En 
ten slotte het platform, de inspi-
ratiegroep en de ambassadeurs 
ondersteunen.” 

Waar hoop je tijdens de volgen-
de conferentie te staan?
“De volgende conferentie staat 
gepland op 4 februari 2014. Ik 
hoop dan met mijn hoofd in de 
wolken te lopen en mijn beide 
benen op de grond te staan, te 
midden van een groot aantal part-
ners. Met het gevoel dat de bewe-
ging echt op gang is gekomen en 
met de rotsvaste overtuiging dat 
we op weg zijn om gezondheid 
gewoon te maken. Voor iedereen, 
door iedereen.”



Gezond leven doen mensen zelf, op de plek waar ze wo-
nen, werken en naar school gaan. Dat lukt als iedereen bij-
draagt: samenstelling en aanbod van voedsel, beweegvrien-
delijke schoolpleinen, toegankelijk groen, stressreductie 
op het werk, aantrekkelijke sportprogramma’s, schonere 
lucht, en zo verder. Iedereen kan helpen onze samenleving 
gezonder te maken.

Alles is gezondheid... is het nationale programma waarin 
burgers, maatschappelijke organisaties, bedrijfsleven en 
overheid de handen ineen slaan. We verwelkomen elk 
samenwerkingsverband – van klein tot groot – dat een bij-
drage levert aan meer gezondheid en vitaliteit in Neder-
land. www.allesisgezondheid.nl

http://www.allesisgezondheid.nl



